
              
 

 
MOTIE   

  

  
Agendapunt: 14. Toekomstperspectief samenwerking werkmaatschappij 8KTD 
 
 
Onderwerp:   Fusie Achtkarspelen en Tytsjerksteradiel  
 
 
De raad van de gemeente Achtkarspelen bijeen op 22 juni 2023 
 
 
Spreekt zich uit voor fusie van de gemeenten Achtkarspelen en Tytsjerksteradiel  
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
Toelichting: 
 
De gemeenteraden van Achtkarspelen en Tytsjerksteradiel hebben zich inmiddels uitgesproken 
over de eerste vraag die de colleges aan hen hebben voorgelegd: “Deelt u de opvatting van de 
colleges dat gelet op de huidige omstandigheden het verder dóórontwikkelen (zoals bedoeld in 
scenario 2 in de evaluatie Berenschot) van de werkmaatschappij geen duurzaam toekomst-
perspectief is?”  
Rest de beantwoording van de tweede vraag: “Kunt u zich uitspreken over de stip aan de 
horizon zoals beschreven in Evaluatie Berenschot?”  
 
Het gaat hierbij om een complexe materie, waarin zorgvuldigheid en urgentie om voorrang 
strijden.  
 
Toen de gemeenten besloten om samenwerking te zoeken richtte het rijksbeleid zich op het 
vormen van gemeenten met 100.000 inwoners en méér. Een onzalig streven. Door nauw samen 
te werken kan echter een van bovenaf opgelegde fusie worden voorkomen, was destijds de 
gedachte. De vorm waarin de samenwerking in 2014 is gegoten vraagt evenwel om een 
duidelijke stip op de horizon. En hier de paradox: die stip is uiteindelijke fusie van beide 
gemeenten.  
 
Hoe dan ook: er is door beide gemeenten negen jaar lang in de samenwerking geïnvesteerd. 
Niet dat er sprake is van een onverdeeld succes, maar daaraan liggen verschillende oorzaken 
ten grondslag, waarbij zowel de colleges als de beide raden de hand in eigen boezem mogen 
steken. 
Nú besluiten om de samenwerking te beëindigen en de Werkmaatschappij 8KTD te ontvlechten 
heeft echter ingrijpende gevolgen, financieel en anderszins, terwijl dóórontwikkeling van de 
Werkmaatschappij, met een duidelijke stip op de horizon, een logische keuze is en continuïteit 
betekent. De keuze voor dóórontwikkeling en daarmee fusie kan bovendien worden gemotiveerd 
met het oog op het alsmaar groeiende takenpakket van de gemeenten, verdergaande 
specialisatie, de uitdagingen die ons op velerlei gebied wachten, de ambities die daardoor 
worden gevraagd, en – niet onbelangrijk – de huidige krapte op de arbeidsmarkt. 
In het licht van het voorgaande is het naar onze mening dan ook wenselijk dat de fracties zich 
zonder verder uitstel uitspreken en de raad tot een besluit komt.  
 
 
Hink Speulman, fractievoorzitter Partij van de Arbeid 
Tjitske Veenstra, fractievoorzitter GroenLinks 
 


